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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ennyire fontos a kormány számára a 
környezetvédelem?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Korábban benyújtott, K/9068. számú írásbeli kérdésemben az országszerte igen nagy problémát 
jelentő, illegális autógumi lerakók helyzetével kapcsolatban érdeklődtem Önnél. Konkrét példaként 
az előző kérdésben is elmondtam, hogy a Pécs határában, Cserkúton található illegális 
autógumilerakó esete az, amely jól megmutatja, hogy a jelenlegi szabályozás értelmében a 
hatóságok tehetetlenek, azon túl, hogy felszólítják az adott terület tulajdonosát arra, hogy szüntesse 
meg a szabálysértést megvalósító tényállást. Nem megoldott továbbá a már elhasznált 
gumiabroncsok újrahasznosítása sem. A gumis cégek és vállalkozók nem, vagy csak pénzért cserébe
veszik át, a települési hulladékudvarokban pedig szintén csak korlátozott mennyiségű gumiabroncs 
leadására van lehetőség. Mivel a probléma fentáll, megoldás viszont nincs, az utóbbi években egyre
inkább elszaporodtak az üres telkeken, erdők és folyók szélén kialakuló illegális gumilerakók, 
amelyek nem csak súlyosan károsítják a környezetet, de komoly tűzveszélyességi kockázatot is 
jelentenek.

A feltett kérdésre Schanda államtitkár úr a már jól megszokott, előre megírt kommunikációs 
paneleket felhasználva reagált. Mivel egy igen komoly kérdésről van szó, visszautasítom, hogy a 
válaszadásra kijelölt államtitkár ezt elintézze annyival, hogy a miniszterelnök évértékelőjében 
elhangzott ígéreteket ismételgetni, valódi válaszokat szeretnék miniszter úr, a feltett, konkrét 
kérdéseimre!

A kérdések tehát a következők:

A probléma megoldásához szükséges lenne a jelenlegi jogszabályi környezet módosítása, hogy 



hasonlóan a használt akkumulátorokhoz és elektronikai berendezésekhez, a használt gumiabroncs 
hulladék átvétele is kötelező érvényű legyen, ezzel megoldva azok elhelyezését és megelőzve a 
további környezetkárosító, illegális lerakók létrejöttét. Tervez-e a kormány ilyen jellegű 
törvénymódosítást, ha igen, milyen határidővel? 

Rendelkezik-e a kormány konkrét adatokkal azzal kapcsolatban, hogy jelenleg országszerte hány 
illegális autógumi lerakó található? 

A jelenlegi jogszabályi keretek nem adnak lehetőséget arra a Katasztrófavédelem számára, hogy a 
Pécs határában, Cserkúton található és az ahhoz hasonló, tűzveszélyes és környezetvédelmi 
szempontból is aggályos illegális lerakók azonnali felszámolására kötelezze a területek 
tulajdonosát. Tervez-e a kormány olyan jellegű jogszabálymódosítást, ami a hatóságok kezébe 
többletjogosítványokat adna az ilyen és ehhez hasonló helyzetek hatékony megoldása érdekében? 

Jelenleg az ország több cementgyára is fogad be használt gumiabroncsokat, hogy azokat 
tüzelőanyagként feldolgozza. Amennyiben ez a fajta feldolgozás nem jár környezetkárosító 
mellékhatásokkal, miért nem támogatja, ösztönzi a kormány a keletkezett gumiabroncshulladék 
ilyen jellegű „újrahasznosítását”? 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt

országgyűlési képviselő, LMP
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